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PROTOKÓŁ Nr1/2016 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 23 lutego 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 11.15. 

Prowadzący posiedzenie: ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady Gminy. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

     - TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

     - PAC JERZY 

     - PUCHALSKI JAN WALENTY 

     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

     - CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

     - KIRYLUK MIKOŁAJ 

     - KOWALCZUK JAN 

     - CAR MIKOŁAJ 

     - TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

     -  TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

     -  BOROWSKI ANDRZEJ 

     -  GAŁUSZEWSKI WALENTY 

     - OLSZEWSKI STANISŁAW 

     - ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na początek, Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

powitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 25 

lutego 2015 r.: 

a)  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Bielsk Podlaski na lata 2016-2018; 

b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie;. 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej; 
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e) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski za 2015 rok; 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bielsk Podlaski; 

g) Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do oddziałów przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych, do klas pierwszych publicznych szkół podstawowych i 

publicznego gimnazjum, dla których Gmina Bielsk Podlaski jest organem prowadzącym; 

h) Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie; 

i) Projekt uchwały w sprawie przekazania na rzecz Powiatu Bielskiego w drodze darowizny na 

cele publiczne nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski, 

zajętych pod drogi publiczne (powiatowe); 

j) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Bielsk Podlaski.  

k) Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim dotycząca stanu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie bielskim za 2015 rok. Roczne 

sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim. 

2.  Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Bielsku Podlaskim za 2015 rok. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Do pkt 1a) 

Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2016-2018, stanowi Załącznik 

Nr 5 do protokołu.  

 Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniając, że wymóg przyjęcia 

tego programy wynika z przepisów ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej. 
 Radni nie zgłosili  pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
 

Do pkt 1b) 
 Wniosek Wójta Gminy w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Bielsk Podlaski na 

lata 2016-2021, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 

 Uwag i pytań nie zgłoszono. 

   Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie.  

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2016 rok,  stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Zakres proponowanych zmian przedstawiła 

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Zwróciła uwagę na poprawki w nazwach 

zadań inwestycyjnych ujętych w załączniku Nr 3: 

 – poz. Nr 8 („Przebudowa drogi gminnej nr 107457 odcinek Rajsk-Haćki i przebudowa drogi 

gminnej nr 107457B w miejscowości Haćki”), 

- poz. Nr 14 („Przebudowa części drogi gminnej na działkach nr ew. 262/1, 286/1, 374, 362 we 

wsi Lewki 

Pani Wójt wyjaśniła, że nazwy zadań należało ujednolicić, w związku z zamiarem ubiegania się 

o dofinansowanie realizacji wymienionych inwestycji ze środków pozabudżetowych..  

Uwag i pytań nie zgłoszono.   

Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

spółce wodnej - stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
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przypomniała, że dotacja jest od kilku lat przyznawana spółce wodnej „Biała”, która może być 

wykorzystywana  m.in. na realizację bieżących zadań spółki. 

 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1e)  
Sprawozdanie Wójta Gminy dot. wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 

Podlaski za 2015 rok - stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

Sprawozdanie omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Poinformowała, że 

nauczycielom, którzy w ciągu minionego roku nie otrzymali średniego wynagrodzenia na 

poziomie ustalonym w Karcie Nauczyciela, są wypłacane jednorazowe dodatki wyrównawcze. 

Do końca stycznia 2016 r. wypłacono je w łącznej wysokości 95.671,49 zł. Wysokość 

dodatków na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach jest przedstawiona w 

objaśnieniach do sprawozdania. Poinformowała, że dyrektorom obu szkół przekazano zalecenie 

przeanalizowania rozkładu zajęć z uczniami pod kątem przydzielenia nauczycielom 

dodatkowych godzin, co spowoduje, że nauczyciele otrzymają wynagrodzenie za faktycznie 

wykonana pracę, a nie dodatek z tytułu nie osiągnięcia średniego wynagrodzenia. Pani Wójt 

poinformowała również o zapowiedziach zmian w przepisach oświatowych, o czym 

informowali posłowie z woj. podlaskiego na spotkaniach z wójtami i burmistrzami. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, nawiązując do 

prowadzonych dyskusji na temat poziomu nauczania w gminnych szkołach, poinformował, że 

uczeń klasy V Szkoły Podstawowej w Łubinie Kościelnym został w bieżącym roku szkolnym 

laureatem konkursu matematycznego.   

Wobec braku innych głosów w dyskusji, radni pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowali przedstawione sprawozdanie. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Pani Wójt wyjaśniła, że powodem 

zmiany regulaminu jest zmiana wysokości kwoty, będącej podstawą ustalania wysokości 

stypendium szkolnego oraz zmiana kryterium dochodowego, co wpływa na zakwalifikowanie 

ucznia do określonej grupy dochodowej, od której uzależniona jest wysokość stypendium.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji 

do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, do klas pierwszych 

publicznych szkół podstawowych i publicznego gimnazjum, dla których Gmina Bielsk Podlaski 

jest organem prowadzącym - stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA powiedziała, że szkoły w Gminie Bielsk Podlaski są przygotowane do przyjęcia 

dzieci, a dyrektorzy starają się zachęcać rodziców do zapisywania dzieci w ramach 

prowadzonej rekrutacji. Natomiast przedłożony projekt uchwały dotyczy rekrutacji dzieci spoza 

obwodu szkół. Podczas dyskusji mówiono o planach rządowych związanych z likwidacją 

gimnazjów. Radna MONIKA TEREBUN stwierdziła, że jeśli te plany zostaną zrealizowane, 

wówczas wielu nauczycieli straci pracę. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że ta 

sytuacja spowoduje zwiększenie zatrudnienia w szkołach podstawowych.  

Wobec braku innych głosów w dyskusji, projekt uchwały radni zaopiniowali 

jednogłośnie pozytywnie. 
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Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Augustowie, stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, czy jest 

zainteresowanie ze strony mieszkańców wypożyczaniem książek ? Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA potwierdziła, że faktycznie mieszkańcy korzystają z księgozbioru. Poinformowała, 

że jedna z gmin w powiecie bielskim buduje bibliotekę wraz z garażem, można więc liczyć, że 

za jakiś czas znajdą się pieniądze pozabudżetowe na remont takich instytucji. Dlatego, żeby 

dostosować się do wymogów jest propozycja zamiany punktu bibliotecznego w Ploskach na 

filię biblioteki. Pani Wójt zwróciła również uwagę na obowiązujące przepisy, które nie 

pozwalają na połączenie biblioteki gminnej z powiatową lub szkolną.  

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1i)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przekazania na rzecz Powiatu 

Bielskiego w drodze darowizny na cele publiczne nieruchomości gruntowych stanowiących 

własność Gminy Bielsk Podlaski, zajętych pod drogi publiczne (powiatowe), stanowi Załącznik 

Nr 13 do protokołu.  

Wniosek przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że przekazanie 

wymienionych w projekcie uchwały nieruchomości na rzecz powiatu bielskiego jest związane z 

realizacją inwestycji drogowej w ramach tzw. „schetynówki” (droga powiatowa Piliki-

Pietrzykowo Gołąbki-Skrzypki-Truski) i ma na celu uregulowanie stanu prawnego 

nieruchomości przyległych do tej drogi. Pani Wójt poinformowała, że jest szansa na realizację 

powiatowej „schetynówki”, a wniosek na „gminną schetynówkę” również przesuwa się na 

wyższe pozycje, ponieważ pojawiają się oszczędności po ogłoszonych i rozstrzygniętych 

przetargach. Jest to związane z tym, ze paliwo jest tańsze, przedsiębiorstwa maja mniej zleceń, 

co powoduje, że składane oferty są tańsze, niż wcześniej zakładano. Poinformowała również, że 

17 marca upływa termin składania wniosków w ramach PROW.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1j)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu.  

Wniosek przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej jest dokumentem niezbędnym w momencie pojawienia się dofinansowania na 

montaż solarów. Dotychczas ponad 500 osób zgłosiło zainteresowanie tym przedsięwzięciem. 

Będzie on również wykorzystany m.in. podczas składania wniosków w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1k)  
Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim dot. stanu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie bielskim za 2015 rok oraz roczne 

sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim, stanowi 

Załącznik Nr 15 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, odnosząc się do części 

informacji dot. wsparcia i pomocy samorządów na rzecz Policji, zapytał, co zostało zakupione 

ze środków przekazanych z budżetu Gminy Bielsk Podlaski. Radny zwrócił też uwagę na 

wykrywalność przestępstw narkotykowych (95%), wykazując przy tym zainteresowanie, 
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sposobem mierzenia tej efektywności. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że dofinansowanie 

przeznaczono na zakup radiowozów dla bielskiej Komendy. Pani Wójt poinformowała 

dodatkowo, że na sesję została zaproszona Pani Komendant, a po sesji, na prośbę Komendy 

Powiatowej Policji, odbędą się konsultacje społeczne n/t mapy zagrożeń. Do tego czasu warto 

zastanowić się nad tym, jakie potrzeby należałoby zgłosić policji. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag, sprawozdanie radni przyjęli do wiadomości.  

 

Do pkt 2)  
Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Bielsku Podlaskim za 2015 rok, stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu.  

Wszyscy radni zapoznali się z informacją i nie wnieśli żadnych pytań i uwag. Jedynie radny 

JAN KOWALCZUK zgłosił uwagę odnoszącą się do handlu obwoźnego stwierdzając, że 

należy zabronić sprzedaży denaturatu. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o spotkaniu ze Starostą Bielskim, które 

dotyczyło najbliższych planów budowy dróg powiatowych (odczytała pismo Powiatowego 

Zarządu Dróg w tej sprawie). Wśród planowanych inwestycji jest odcinek drogi powiatowej 

Parcewo-Orla, której łączny szacunkowy koszt wynosi około 1.150.000 zł . Powiat zwraca się z 

prośbą o partycypację w kosztach budowy odcinka o długości 1,4 km przebiegającego przez 

Gminę Bielsk Podlaski (ok. 440.000 zł), przy czym Gmina Orla deklaruje dofinansowanie 

budowy na swoim terenie w wysokości 50% kosztów. W ramach inwestycji jest również 

przewidziana renowacja rowów i zjazdów na posesje. Na 2016 rok należałoby przekazać 

Powiatowi kwotę w wysokości 200.000 zł. Pani Wójt podkreśliła, że wymieniony odcinek 

drogi jest w bardzo złym stanie technicznym, być może uda się wygospodarować środki na ten 

cel, więc warto skorzystać z proponowanej przez Powiat  możliwości remontu tak trudnego 

odcinka drogi. Zawsze Gmina przeznaczała ze swego budżetu pieniądze na dofinansowanie 

inwestycji drogowych realizowanych przez Powiat, dzięki temu poprawia się stan dróg 

przebiegających przez Gminę. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI  potwierdził, że jest potrzeba 

remontu, tym bardziej, że Miasto przygotowało budowę drogi z Bielska do gospodarstwa Pana 

Brzozowskiego, więc dobrze by było, aby droga była zrobiona na całej długości.  

Przewodniczący Rady ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że jeśli projekt jest 

przygotowany to należy te inwestycje zrealizować. 

Pozostali radni również zaakceptowali takie rozwiązanie pozytywnie opiniując propozycję 

współfinansowania z Powiatem Bielskim budowy odcinka drogi od Parcewa do Orli. 

-  Radni zapoznali się z pismem Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków Koło w Bielsku 

Podlaskim z prośbą o pokrycie kosztów przejazdu uczestników turnusu rehabilitacyjnego w 

Juracie w maju 2016 r., uzasadniając prośbę koniecznością udzielenia pomocy chorym i 

biedniejszym mieszkańcom Gminy. Odnosząc się do tego, Pani Wójt powiedziała, że trudno 

jest ocenić sytuację materialną bez stosownej dokumentacji, należałoby prowadzić 

postępowanie analogiczne do tych, jakie prowadzi Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Nie 

ma więc możliwości przeznaczenia środków budżetu na ten cel, a autobusy szkolne są 

przeznaczone do dowożenia dzieci do szkół. Brak jest również informacji, jakich mieszkańców 

gminy to dotyczy. Radni zaakceptowali przedstawione stanowisko, a ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI powiedział, że w tej sprawie należy udzielić wnioskodawcom odpowiedzi. 

- Pani Wójt poinformowała, że  Sołtys Sołectwa Zubowo – Pan WŁODZIMIERZ 

PAWLUCZUK złożył rezygnację z pełnienia funkcji sołtysa ze względów zdrowotnych. Nie 

będzie mógł pełnić funkcji sołtysa co najmniej przez okres 3 m-cy. Pani Wójt zaproponowała, 

aby pismo sołtysa potraktować jako zapowiedź czasowej niedyspozycji., nie zarządzać 
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wyborów uzupełniających. W tym czasie nakazy płatnicze oraz bieżące informacje będzie 

roznosił mieszkańcom pracownik Urzędu Gminy. Pani Wójt podkreśliła, że Pan Włodzimierz 

Pawluczuk jest bardzo wartościowym sołtysem, więc poczekajmy, aż wyzdrowieje. Dodała, że 

przez dłuższy czas w innych sołectwach nie było wybranego sołtysa (Dubiażyn, Lewki) i ta 

sytuacja nie wpłynęła negatywnie na funkcjonowanie sołectw.   

- Radny JAN KOWALCZUK nawiązał do interpelacji złożonej przez niego w sprawie 

udostępnienia mieszkańcom wsi Miękisze dostępu do źródła wody. Zapytał o wyniki 

postępowania prowadzonego przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w sprawie 

umieszczenia mieszkańca gminy (wymienionego w treści interpelacji) w domu opieki 

społecznej. Pani Wójt poinformowała, że w listopadzie 2015 r. została wydana decyzja o 

ustaleniu należnej odpłatności za pobyt w tej placówce. Cała kwota uzyskana ze sprzedaży 

gospodarstwa (na podstawie aktu notarialnego)  została rozliczona. Ustalono kwotę do zwrotu 

przez tego Pana. Po wniesieniu przez stronę odwołania od decyzji do Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego, w grudniu 2015 r. decyzja w tej sprawie została utrzymana w mocy. 

Pani Wójt odczytała uzasadnienie decyzji. Poinformowała również, że aktualnie sprawa 

znajduje się w Sądzie Administracyjnym. Do czasu rozstrzygnięcia, pobyt osoby wymienionej 

w interpelacji będzie finansowany przez gminę. RAISA RAJECKA poinformowała również, że 

w trakcie trwania postępowania, w dniu 28 grudnia 2015 r. do urzędu wpłynęło pismo z 

Delegatury CBA w Białymstoku przekazujące kserokopię interpelacji celem wykorzystania 

służbowego. Odczytała treść pisma. Dodała, że CBA przesłało kopię egzemplarza, na którym 

potwierdzono wpływ do Urzędu Gminy, oznacza to, że jest to egzemplarz należący do osoby 

składającej interpelację, a nie egzemplarz złożony w urzędzie. Radny JAN KOWALCZUK 

powiedział, że w tej sytuacji podejrzenie pada na niego, zaprzeczył temu i powiedział, że na 

jakiś czas przekazał swój egzemplarz przewodniczącemu Rady Gminy. RAISA RAJECKA 

powiedziała, że jest jej przykro z tego powodu, że w trakcie trwania postępowania takie 

dokumenty są przekazywane do CBA, nie wie, z jakiego powodu.  

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że 

rzeczywiście otrzymał od radnego  Kowalczuka kopię interpelacji, ale nie wysyłał jej do CBA. 

Chciał jedynie szczegółowo zapoznać się z jej treścią, bowiem była dość obszerna. 

Przypomniał, że jakiś czas temu zwracał uwagę na sposób składania przez radnych interpelacji, 

podkreślając, że radny powinien ją odczytać na sesji, a następnie złożyć na piśmie do 

protokołu. Interpelacja radnego JANA KOWALCZUKA nie była odczytana na sesji, ponieważ 

zawierała dane osobowe. Na sesji radni zostali jedynie poinformowani, że taka interpelacja 

została złożona. Przewodniczący stwierdził, że błędem było jej nieprzeczytanie. Powiedział, że 

następnym razem nie zgodzi się na nieodczytywanie złożonej interpelacji. Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA potwierdziła, że przed sesją przekazała Przewodniczącemu oryginał interpelacji, 

mówiąc, że są tam dane osobowe, które nie podlegają ujawnieniu. 

Wiceprzewodniczący Rady – WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że interpelacje należy 

odczytywać, ponieważ radni powinni poznać ich treść. Po tych wypowiedziach radny JAN 

KOWALCZUK odczytał na głos złożoną przez siebie interpelację. Podkreślił, że za pobyt 

Bazyla K. w Domu Opieki Społecznej Gmina płaci miesięcznie 2.300 zł.  

Pani Wójt zwróciła również uwagę na fakt, iż właściwie, złożone przez radnego pismo jest 

wnioskiem, a nie interpelacją. Nikt poza radnym Kowalczukiem nie otrzymał odpisu tego 

pisma.  

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, jaką rolę w tej sprawie pełni CBA ? RAISA 

RAJECKA wyjaśniła, że w tekście interpelacji zaznaczono kolorem żółtym fragmenty, które 

ktoś uznał za ważne dotyczące pracy Urzędu. Odczytała zaznaczone fragmenty. Dodała, że 

przysłano również kopertę, którą nadawca zaadresował, dzięki temu można będzie porównać 

charakter pisma przez grafologa. Powiedziała, że jest jej przykro z powodu kierowania pod 

adresem Urzędu oskarżeń. Wracając do prowadzonego przez GOPS postępowania 

poinformowała, że w każdej decyzji kierującej do domu opieki społecznej jest zobowiązanie do 

powiadomienia o zmianie sytuacji materialnej, czego pensjonariusz nie zrobił. 
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- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że Sołtys 

Sołectwa Łubin Rudołty 3-krotnie pytał o remont świetlicy we wsi i wymianę eternitu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że sołtys jest na bieżąco w tej sprawie 

informowany, więc nie powinien o to pytać. Wniosek w sprawie utylizacji eternitu został przez 

gminę złożony, ale nie ma jeszcze odpowiedzi. Przewodniczący wyjaśnił, że każdy ma prawo 

zgłaszać radnemu pytania i wnioski, albo w ramach dyżuru lub przy okazji innych spotkań. 

Powiedział też, że nie widzi sensu organizowania wyjazdów w teren do oceny stanu 

technicznego świetlic, jeśli nie ma wpływu na ich remonty. Powiedział, że we wsi Nałogi przy 

wejściu do świetlicy trzeba zrobić daszek oraz poręcz przy schodach. Pani Wójt 

poinformowała, że daszek jest już w trakcie realizacji. Podczas dyskusji na temat kontaktów 

radnych z wyborcami, mówiono o ustalonych dyżurach przewodniczącego oraz 

wiceprzewodniczących rady i zgłoszono potrzebę przekazania harmonogramu dyżurów 

wszystkim sołtysom. WALENTY GAŁUSZEWSKI jako przykład podał Gminę Orla, gdzie 

dyżury Przewodniczącego odbywają się w każdy czwartek, a informacja o tym jest w urzędzie 

umieszczona w widocznym miejscu. Mówiono też o tym, że mieszkańcy często zgłaszają się do 

radnych poza ustalonym dyżurem. Pani Wójt odczytała wcześniej przygotowany harmonogram 

i poinformował, że na najbliższej sesji zostanie on przekazany sołtysom. Dodała, że podczas 

zebrań strażackich również są zgłaszane różne sprawy i problemy do rozwiązania. Zaapelowała 

do radnych, aby zgłaszane sprawy zapisywać, np. w rejestrze dyżurów. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poruszył temat spółki wodnej „Biała”. Zapytał, czy w 

gminie nie ma możliwości wynajęcia pomieszczenia na potrzeby biura spółki, bo jest to 

instytucja bardzo bliska gminie. Teraz spółki wynajmują lokal ponosząc opłatę w ramach 

czynszu w wysokości 4.000 zł rocznie. Podzielił się swoimi spostrzeżeniami odnośnie stanu 

technicznego urządzeń wodnych (stare i niesprawne instalacje) oraz potrzeby dofinansowania 

ich działalności np. poprzez skorzystanie z projektów unijnych. W sprawie działalności spółki 

wypowiedział się również radny MIKOŁAJ CAR stwierdzając, że niektóre działania mogą być 

prowadzone oszczędniej, m.in. przy obkaszaniu rowów. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

powiedziała, że kilka lat temu, kiedy gmina sprawowała nadzór nad spółką, jej obsługa  

rzeczywiście znajdowała się w Urzędzie Gminy, przy czym pracownik miał też inne zadania do 

wykonania. Potem siedziba spółki została przeniesiona. W tej chwili w Urzędzie Gminy nie ma 

wolnych pomieszczeń (oprócz Sali konferencyjnej). Pracownicy muszą mieć dobre warunki do 

pracy, oddzielny pokój jest też wydzielony radcom prawnym. Poza tym nie ma możliwości 

wynajęcia lokalu nieodpłatnie, nawet Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej płaci za zajmowane 

pomieszczenia pomimo, że jest jednostką organizacyjną gminy. Dodatkowo Pani Wójt 

poinformowała, że w piwnicy budynku zajmowanego przez Urząd Gminy w pomieszczeniach 

Starostwa został umieszczony punkt nieodpłatnej pomocy prawnej.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że płacony 

przez spółkę wodną czynsz nie jest wysoki. Potwierdził to również radny JERZY 

CHILIEWICZ, który jednocześnie jest Przewodniczącym Zarządu Spółki. Poinformował o 

planowanym posiedzeniu zarządu na temat wykonawców robót wykonywanych przez spółkę 

wodną. Przyznał, że zdarzają się trudności podczas realizacji zadań, np. związane z awarią 

sprzętu. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, ze były zapowiedzi uruchomienia z 

PROW środków dla spółek wodnych na zakup sprzętu do utrzymania urządzeń melioracji 

wodnych. Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział na zakończenie, że rolnicy też 

powinni dbać o stan rowów,  mają obowiązek wykoszenia rowu biegnącego wzdłuż łąki, której 

jest właścicielem. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA wracając do poruszonego wcześniej tematu utylizacji eternitu 

powiedziała, że w gminie jest ponad 140 osób zainteresowanych dofinansowaniem do tego 

przedsięwzięcia. Po przyznaniu gminie środków, zostanie ogłoszony przetarg w celu 

wyłonienia przedsiębiorcy, który zajmie się odbieraniem eternitu do utylizacji. Wśród 

przekazanych do urzędu zgłoszeń są też świetlice, w tym również w Łubinie Rudołty, o czym 

sołtys został poinformowany. Poinformowała, że w br. nie są jeszcze realizowane remonty 
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świetlic. Przypomniała o przeprowadzanych ze środków własnych remontach świetlic w 

Truskach, Bolestach i Strykach. Daszek w Nałogach i podbitka w Orzechowiczach też są 

wykonywane sposobem gospodarskim. Dodała, że w sierpniu prawdopodobnie będą ogłoszone 

konkursy na projekty z PROW. Poinformowała, że prawdopodobnie gmina nie będzie mogła 

remontować hydroforni POM, ponieważ leży ona w granicach administracyjnych miasta i nie 

kwalifikuje się pod PROW. Zostało wysłane pismo do Ministra Rolnictwa Pana Krzysztofa 

Jurgiela z prośbą o interpretację przepisów PROW odnośnie środków na podstawowe usługi dla 

ludności. Pani Wójt powiedziała też o planach zakupu ciągnika z wozem asenizacyjnym oraz 

sprzętu do obkaszania rowów (jako działanie służące gospodarce wodno-ściekowej). 

Przewidywany koszt wozu wynosi ok. 20.000 zł. Nabór wniosków przewiduje się nie 

wcześniej, niż w kwietniu 2017 r. Pani Wójt zaapelowała do radnych o cierpliwość, ponieważ 

tak jest w całej Polsce. Przekazała też kilka informacji przybliżających procedurę oraz kryteria 

oceny wniosków składanych na realizację różnych projektów. Powiedziała też, że wykaz zadań 

inwestycyjnych w gminie będzie sukcesywnie uzupełniany i przygotowywany do nowego 

programowania. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, czy nie można byłoby opracować planu 

zagospodarowania przestrzennego dla całej gminy. Pani Wójt poinformowała, że sporządzenie 

planu wymaga bardzo dużych środków finansowych, które lepiej przeznaczyć na inwestycje. 

Aktualnie nie ma problemów z realizacją zadań bez planu zagospodarowania. Być może w 

czerwcu br. zostanie zatwierdzone Studium Uwarunkowań. Przy tej informacji poruszony 

został temat budowy wiatraków. Zastępca Wójta zwrócił uwagę na potrzebę przeprowadzania 

konsultacji w tym zakresie. Powiedział, że mieszkańcy podpisują z inwestorem umowy nie 

analizując szczegółowo  ich warunków, potem są zaskoczeni, że gmina nalicza podatek dla 

właściciela nieruchomości, na której stoi wiatrak, a nie dla inwestora. Na prośbę ANATOLA 

GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO wyjaśnił zapisy ustawy dotyczące stosowania planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz warunków zabudowy. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapoznała radnych z projektem przepisów dotyczących 

obrotu ziemią i sprzedaży zasobów gruntów Skarbu Państwa, mających na celu 

wyeliminowanie spekulacyjnego nabywania nieruchomości. Podczas dyskusji na ten temat 

radni mówili o prawie pierwokupu, specyfice sprzedaży gruntów Agencyjnych i gruntów 

będących własnością osób fizycznych, dysponowaniu drzewostanem przez osoby fizyczne, 

świadectwach legalności pozyskania drewna oraz przydatności uproszczonego planu urządzania 

lasu. 

- Radny JERZY PAC poruszył temat przebudowy drogi w Łubinie Kościelnym do drogi 

krajowej Nr 66, który zgłaszał na sesji Rady Gminy w grudniu 2015 r. Zapytał o przejezdność 

tej drogi, ponieważ mieszkańcom na tym zależy. Pani Wójt poinformowała, że problem miała 

rozwiązać tablica o treści informującej, że zakaz wjazdu  „Nie dotyczy ruchu lokalnego 

mieszkańców”, która umożliwiłaby przejazd mieszkańcom Łubina i okolicznych miejscowości. 

Dodatkowo będą prowadzone rozmowy z Generalną Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w 

sprawie zastosowania technicznego rozwiązania odpowiadającego potrzebom mieszkańców. 

Radny stwierdził, że proponowane do ustawienia znaki są sprzeczne (zakaz wjazdu i ślepa 

ulica), a Generalnej Dyrekcji chodzi tylko o tranzyt, co oznacza, że nie są zainteresowani 

budową zjazdów. RAISA RAJECKA wyjaśniła zasady oznakowania dróg i potwierdziła, że 

jeśli będzie zgoda dyrekcji oraz projektanta, wówczas znaki zostaną takie, jakie są w tej chwili 

na gruncie. Jeśli takiej zgody nie będzie – inwestycja może być wycofana z planu. Pani Wójt 

dodała również, że w międzyczasie przekazała Generalnej Dyrekcji uwagi zgłoszone na 

spotkaniu z mieszkańcami, dotyczące ulepszenia drogi krajowej. 

Radny JERZY PAC powiedział, że mieszkańcy chcą wycofania tej inwestycji, jeśli nie będzie 

zapewnionej przejezdności na drogę krajową . Natomiast radny JAN WALENTY 

PUCHALSKI podał  przykłady rozwiązań, jakie zostały zastosowane na skrzyżowaniu Bolesty 

– Grabowiec oraz na drodze krajowej do Zambrowa. 

Radny JERZY PAC poruszył również temat budowy wodociągu w Truskach. Powiedział, że 
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kiedy zgłosił propozycję odstąpienia z korzystania z usług hydroforni Koszewo i podłączenie 

kilku miejscowości do hydroforni Bolesty, informowano, że pociągnie to za sobą duże koszty, 

natomiast przebudowa wodociągu w Truskach dla jednej rodziny nie jest uznawana za 

kosztowną inwestycję. Pani Wójt uściśliła, że chodzi o 4 rodziny. Dodała również, że z tych 

wypowiedzi wynika, że radny nie chce realizacji inwestycji na swoim terenie, a na ich 

realizację jest szansa pozyskania dofinansowania z PROW-u. Zaapelowała, aby spokojnie 

podejść do tego tematu i spróbować znaleźć odpowiednie rozwiązanie tego problemu. Dodała, 

że podobno mieszkańcy zamiast drogi chcą wybudować w Łubinie Kościelnym chodnik.  

Radny JERZY PAC powiedział, że przy omawianej drodze w 99,9% mieszka rodzina radnego, 

w związku z tym mieszkańcy zarzucają mu, że radny „robi sobie deptak”. Pani Wójt wyjaśniła, 

że zadanie polegające na przebudowie drogi w Łubinie Kościelnym zostało zapisane w planie 

inwestycyjnym gminy w roku 2013, a Pan Jerzy Pac nie był wtedy radnym, więc nie powinno 

być mowy o „robieniu sobie deptaka” . 

Przewodniczący ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, podsumowując dyskusję, powiedział, że 

jeśli Sołtys, radni i mieszkańcy nie są zainteresowani realizacją inwestycji, więc należy je 

wycofać z planów inwestycyjnych. Pani Wójt powiedziała, że jeśli taki wniosek zostanie 

złożony, wówczas środki zostaną przeniesione na inne zadania. Radny JAN WALENTY 

PUCHALSKI zwrócił uwagę, że w Radzie powinna być wzajemna tolerancja, nie należy 

zarzucać, że ktoś występuje przeciw komuś. Po to są wybrani radni, aby nawet spierając się, 

wypracować wspólnie właściwe rozwiązanie.    

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

o godz. 11.15 zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

mgr Anatol Grzegorz Tymiński 
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.................................... 
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